

GENERAL AGREEMENT  
ON TARIFFS AND  
TRADE

ACCORD GENERAL SUR  
LES TARIFS DOUANIERS  
ET LE COMMERCE

RESTRICTED

L/245

13 October 1954

Limited Distribution

Original: English

FRENCH STAMP TAX

Statement by the Government of the United States

The following statement has been received from the United States Government, following the request that this subject be included in the agenda for the Ninth Session:

"In March 1954 the French Government increased the stamp tax on imports from 1.7 per cent to 2 per cent. In the United States view this increase in the stamp tax is inconsistent with the obligations of France under Article II of the General Agreement and also appears to be inconsistent with Article VIII of the Agreement. The United States Government has reserved its rights in this matter with the Government of France, and feels that the problem should be considered by the CONTRACTING PARTIES to the General Agreement on Tariffs and Trade at their Ninth Session."

DROIT DE TIMBRE PERCU EN FRANCE

Communication du gouvernement des Etats-Unis

Le gouvernement des Etats-Unis a envoyé au secrétariat la communication suivante, à l'appui de sa demande d'inscription de cette question à l'ordre du jour de la neuvième session:

"En mars 1954, le gouvernement français a porté de 1,7 à 2 pour cent le droit de timbre perçu à l'importation. Les Etats-Unis sont d'avis que cette majoration est incompatible avec les obligations que la France a contractées au titre de l'article II de l'Accord général; elle paraît également contrevenir aux dispositions de l'article VIII. Le gouvernement des Etats-Unis a réservé ses droits en la matière vis-à-vis du gouvernement français et il estime que la question devrait être examinée par les PARTIES CONTRACTANTES à l'Accord général sur les tarifs douaniers et le commerce lors de leur neuvième session."